
فرهنگــی/ انیمیشــن »پســر دلفینــی« پیش از 
ایران، اکران اش را در روسیه افتتاح کرده است 
و آن طــور کــه ســازندگان این انیمیشــن اعلام 
کرده انــد ایــن اثــر در اولیــن تجربه اکــران و در 
مدت دو هفته حدود یک و هفت دهم میلیون 
دلار فروش داشــته اســت. طبــق اطلاعاتی که 
تهیه کننــده ایــن انیمیشــن در اختیار رســانه ها 
گذاشته »پســر دلفینی« در دومین هفته اکران 
رتبه دوم فروش روسیه را کسب کرده است. به 
همین بهانه محمدامیــن همدانی تهیه کننده 
»پسر دلفینی« در گفت و گو با »ایران« از دلایل 
افتتــاح این فیلم در روســیه، برنامــه اکران آن 
در ایران و پیش بینی اش از استقبال مخاطبان 

گفته است.
ë  انیمیشــن »پســر دلفینی« قرار بود به عنوان  

نهمیــن  و  ســی  در  ســینمایی  انیمیشــن  تنهــا 
جشــنواره فیلم فجــر به نمایــش دربیایــد اما از 
حضور در مهم ترین رویداد سینمایی کشورمان 
ایــن  کشــیدن  بیــرون  دلیــل  دادیــد.  انصــراف 

انیمیشن از جشنواره چه بود؟
مناســبی  بســتر  فجــر  فیلــم  جشــنواره   
بــرای ارائــه انیمیشــن نیســت. در این ســال ها 
بی مهری هــای زیــادی به انیمیشــن شــده و ما 
نمی خواســتیم یــک بــار دیگــر این مســیر را با 
امیدواری طی کنیم و در آخر هم ناامید شویم. 
بــرای جشــنواره فیلم فجــر اســامی و چهره ها 
مهم اســت اما در انیمیشــن عناوین و اســامی 
مطرح نیســت و ما هربار باید دست و پا بزنیم 
کــه انیمیشــن را جــدی بگیرید. طبیعی اســت 

که وقتی به مســائل استراتژیکی مثل سینمای 
کودک به عنوان آینده سازان جامعه بی تفاوت 
هســتیم بایــد بــه انیمیشــن هــم کمتــر توجه 
کنیم و آنهایی که جلوی چشــم مان هســتند و 
جلوه دارند، برایمان مهم باشــد. در شــرایطی 
کــه بازار انیمیشــن بدون مرز اســت و می تواند 
در هــر جای دنیا عرضه شــود مــا هم خودمان 
را محــدود بــه عرضــه در جشــنواره فیلم فجر 

نکردیم.
ë  فارغ از رونمایی اثر در جشــنواره چرا اکران را 

در خارج از ایران شروع کردید؟
در ایران مدارس به شــکل جدی بازگشایی 
نشــد و آنهایــی هــم کــه فعــال بودنــد ترجیح 
می دادنــد بــه ســینما نرونــد در نتیجــه زمــان 
مناســبی بــرای اکــران ایران بــه وجــود نیامده 
اســت. امیدواریــم تا شــهریورماه و پــس از آن 

با بازگشــایی مــدارس اکران پرفروشــی در 
ایران داشــته باشــیم. این زمان مناسب 
در بهــار بــرای کشــورهای روس زبان به 
وجود آمد و بهترین زمان برای اکران در 

آسیای میانه بود.
ë چرا روسیه؟ 

قرابــت  اینکــه  اول 
فرهنگــی زیــادی بین 

کشورهای خاورمیانه 
میانــه  آســیای  و 
نکتــه  دارد.  وجــود 
مــا  اینکــه  بعــدی 
تجربه 5- 6 ســاله 

خوبــی در تعاملات تولید انیمیشــن با روســیه 
داشــتیم، شــعبه پرتوانی از شــرکتمان داریم و 
با بزرگ ترین توزیع کننده ها در ارتباط هستیم.

ë  با اســتناد به آمار و ارقامی کــه خودتان اعلام 
کردیــد دلیل ایــن اســتقبال و ارتباط کــودکان با 

»پسر دلفینی« چیست؟
بــا  می توانــد  راحــت  خیلــی  انیمیشــن 
قشــر کــودک ارتبــاط بگیــرد. خیلی هــم مهم 
نیســت کجــای دنیا تولید شــده به شــرط آنکه 
اســتانداردهای حداقلی را داشــته باشد. دوبله 
بــرای نمایــش در ســینماهای  بســیار خوبــی 
روســیه داشــتیم که بــه گفتــه برخــی، از دوبله 
فارســی هم بهتر شــده اســت. اگرچه تعدادی 
از شــخصیت های انیمیشــن حجاب دارند اما 
بخش زیادی از جمعیت روســیه هم مسلمان 
هستند و توانستند راحت ارتباط بگیرند.

ë  بخش هــای و  تکنیــک  از  جــدا   
جــدی  رقیبــان  وجــود  بــا  فنــی 
انیمیشن ســازی  شــرکت های 
از  دنیــا،  معتبــر  و  مطــرح 
و  داســتان  کشــش  لحــاظ 
»پســر  شــخصیت پردازی، 
دلفینــی« چنیــن پتانســیلی بــرای 

رقابت و جذب مخاطب دارد؟
کــه  مهمــی  ضعــف 
بــا  انیمیشــن  حــوزه  در 
آن دســت و پنجــه نــرم 
می کنیم همــان ضعف 
داســتان اســت. مباحث 

گذرانــدن  بــا  می تــوان  را  نرم افــزاری  و  فنــی 
دوره های آموزشــی فراگرفت و نرم افزارها را در 
اختیار تصویر و هنر قرار داد؛ البته که این بخش 
هم به جز دانش و شناخت به کسب مهارت نیاز 
دارد. امــا بخش دیگر ماجــرا که صرفاً متکی به 
مباحث آموزشــی نیست و به سرعت نمی توان 
در آن مهــارت کســب کــرد داســتان اســت. این 
بخــش نیاز به تجربه دارد. باید در نگارش تبحر 
کســب کنید و بــا اســتفاده از تجربــه بازخوردها 
از پــرده ســینما روایــت داســتان را بهتــر کنیــد. 
نگارش ســناریوی »پسر دلفینی« دو سال و نیم 
زمان برد؛ یعنی بعد از »فهرســت مقدس« که 
در ســال 94 جایزه جشــنواره فیلم فجر را کسب 
کرد روی داســتان این فیلــم کار کردیم و پس از 
آن در مرحله فیلمنامه تصویری هم تغییراتی 
را اعمــال کردیم. وعــده نمی دهم کــه از لحاظ 
فنــی و بصــری منتظر شــگفتی ویژه ای باشــید؛ 
ســعی کردیم استانداردی قابل قبول را در همه 
بخش  ها رعایت کنیــم و هیچ پارامتری از فیلم 
بیــرون نزنــد. در واقع برگ برنده مــا حفظ این 
استاندارد در همه بخش  هاســت. در عین حال 
تمام تمرکزمان را روی روایت داستان گذاشتیم 
تا دنیــای جذابی خلــق کنیم که آنقدر شــیرین 
و پرکشــش باشــد کــه مخاطــب را 85 دقیقه با 

اشتیاق روی صندلی بنشاند و همراهش کند.
ë  با توجه به تأکیدی که بر شــناخت از مخاطب 

داریــد از مؤلفه هــای جذاب و نیــاز امــروز دنیای 
کودک که مبنای تولید کار قرار گرفته اند، بگویید.

ممتنــع  و  ســهل  دنیایــی  کــودک  دنیــای 
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ë جذابیت های ساعت شدن
بهــزاد عمرانــی کــه در ایــن نمایــش ایفــای 
نقــش »ســاعت« را برعهــده دارد اگــر چــه در 
حوزه خوانندگی صاحب تجربه اســت و با گروه 
»بمرانــی« بــه چهــره ای شــناخته شــده تبدیل 
شــده اما در این نمایــش با لحنی متفاوت برای 
ایــن کاراکتــر صداســازی کــرده اســت. او درباره 
جذابیت هــای این تجربه به »ایــران« می گوید: 
»خیلی دلم می خواســت نمایــش موزیکال کار 
کنــم. قبــل از این کارهایــی مثل موزیــک لایو یا 
نوازنــده_ بازیگر انجــام داده بودم امــا بودن در 
گروه نمایش موزیکال تجربه متفاوت و جذابی 
برایــم بــود. انــرژی روی صحنه با حال اســت و 
آدم هــای روی صحنــه همه خواننده هســتند و 
کارشــان را بــه لحــاظ خوانندگی درســت انجام 
می دهنــد.« عمرانــی بــا اشــاره بــه چالش های 
کار بازیگــری و خوانندگــی به صــورت توأمــان، 
»ســاعت«  نقــش  بــرای  صداســازی  دربــاره 
شــد  پیشــنهاد  کار  »وقتــی  می دهــد:  توضیــح 
دوباره انیمیشــن و فیلم »دیو و دلبر« را دیدم و 
روی خود »ســاعت« تمرکز کردم، ســعی کردم 
فانتــزی اش را بیشــتر  و روی صــدا کار کنم. من 
خواننــده ای نیســتم که کلاســیک بخوانم و بلد 

هم نیســتم. تلاش کردم قــدری به فانتزی این 
که یک شــیء بوده و حــالا دارد حرکت می کند، 
نزدیــک شــوم. تلاش کــردم جزئیــات رفتاری، 
صدایی، حرکتی و شخصیتی را به ساعت بودن 
نزدیک کنم. پس هر چه بودم و هستم را پشت 

در رها کردم و غرق نقش شدم«
او در عیــن حــال درباره یکــی از صحنه های 
اجرایش که کنسرت های گروه بمرانی را تداعی 
می کنــد، توضیــح می دهــد: »آقــای عبــدی از 

همــان ابتدا گفتنــد به خاطر علاقــه ای که به 
قطعــه »تــو خیلــی دوری« بمرانــی دارند 

می خواهنــد خــط ملــودی ایــن صحنه را 
روی همیــن قطعــه بنویســند. مــن هــم 

مخالفتی نداشتم ولی خیلی موافق نبودم که 
بمرانی را با چیز دیگری مثل نمایش 

قاطــی کنیم و با صدایی که روی 
استیج بمرانی می خوانم روی 

ایــن نمایــش بخوانــم اما با 
پیشــنهاد ایشــان مخالفتــی 
نکردم. فکر هم نمی کردم 
کســی متوجه شــود اما جو 
ســالن خــلاف تصــور من 

بود.«

»اجــازه هیــچ گونــه دو قطبی ســازی در حوزه 
ملــت  بدخواهــان  بــه  را  عفــاف  و  حجــاب 
ایــران نمی دهیــم.« ایــن عبــارات، بخشــی از 
صحبت های وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در 
آیین گشایش یازدهمین جشنواره بین المللی 
محمدمهــدی  اســت.  فجــر  لبــاس  و  مــد 
اســماعیلی در این آیین که ظهر روز شــنبه در 
برج میلاد برگزار شــد، تأکید کرد که »نگاه این 
وزارتخانــه در حــوزه حجاب و عفــاف، مبتنی 
بــر هویت ملی ایرانی- اســلامی اســت.«وزیر 
فرهنــگ فعالیت هــای دولت در زمینــه مد و 
لبــاس را مبتنــی بر مســیر تاریخــی، فرهنگی 
ایران اســلامی دانســت و ادامه داد: »بسیاری 
از هنرمندان بــا تولیدات فاخر و بومی از نقاط 
مختلف کشور در این جشنواره حضور یافته اند 
و ایــن موضوع بخوبی نشــان می دهــد که این 

مــرز پرگهر و تاریخ پرافتخار آن همیشــه مهد 
پرورش هنرمندان متعهد بوده است.«

رئیس شــورای هنر، تســهیل گری در زمینه 
مــد و لباس را رویکرد دولت مردمی دانســت 
و گفــت: »در این حوزه وظیفه و رویکرد اصلی 
دولــت انقلابــی را تســهیل گری می دانیم لذا 
زمینه تولید انبوه محصولات فاخر هنرمندان 
را تسهیل کرده و بســتری فراهم خواهیم کرد 
که این آثار از طریق نمایشگاه های مختلف در 
معرض دید عمــوم قرار گیرد تا زمینه عرضه 

این محصولات گسترش یابد«.
عضو شــورای عالی انقلاب فرهنگی تأکید 
کــرد: »نگاه فرهنگی دولت به حوزه پوشــاک، 
نگاه مردم محور است و همه سلایق فرهنگی 
را زیر چتر حمایتی خود قرار می دهد چرا که با 
همه توان در خدمت هنرمندان حوزه پوشاک 

خواهیــم بــود تــا بتوانیم بــا همــت جمعی و 
اجمــاع عمومــی که امروز در کشــور بــه وجود 
آمده، همسو با جایگاه رفیع فرهنگ با اصالت 

و باشکوه ایران اسلامی قدم برداریم.«
وزیــر فرهنــگ، بسترســازی بــرای فــروش 
تولیــدات فاخــر لبــاس را دســتورکار کارگــروه 
مــد و لبــاس دانســت و تأکیــد کــرد: »در همه 
لبــاس  و  مــد  جشــنواره های  و  نمایشــگاه ها 
کار  دســتور  در  فاخــر  آثــار  فــروش  موضــوع 
قــرار گرفتــه اســت؛ اتفاقــی کــه در نمایشــگاه 
بین المللــی قرآن با اســتقبال زیادی از ســوی 
مخاطبان برای خرید پوشاک ایرانی و اسلامی 
روبــه رو شــد ، همچنین این روند با پشــتیبانی 
وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی در همه نقاط 
کشــور انجام خواهد شــد زیرا نیازمند معرفی 
ظرفیت غنی کشــور در زمینه پوشاک و لباس 

هستیم.«اسماعیلی ، عفاف و حجاب را حوزه 
مشــترک همه مــردم ایــران دانســت و گفت: 
»زنــان، مردان، دختران و پســران ایرانی با هر 
نوع گرایش فکری، سلیقه، گویش و قومیت به 
عفــاف و حجاب به عنوان یک حوزه مشــترک 
تاریخی افتخــار می کنند چرا کــه این موضوع 
جزو هویت فرهنگی ایران عزیز است و مبنای 
رویدادهــای حــوزه عفــاف و حجــاب تأکید بر 
ظرفیت هــای بــزرگ فرهنگــی و هنری کشــور 

است.«
ë  پیگیری آخرین وضعیت جسمانی هوشنگ

ابتهاج
بــه دنبــال خبــر بســتری شــدن هوشــنگ 
ابتهاج شاعر نامدار و پیشکسوت کشورمان به 
علت نارسایی کلیه در بیمارستانی در آلمان، 
وزیر فرهنگ پیگیر آخرین وضعیت جسمانی 

او شــد. به این منظور محمود شالویی دستیار 
وزیــر فرهنــگ و مدیــرکل حــوزه وزارتــی ایــن 
وزارتخانه، به عنوان نماینده ویژه وزیر فرهنگ 
و ارشاد اسلامی در تماس تلفنی با یلدا ابتهاج 
دختر هوشــنگ ابتهاج )ســایه( با ابلاغ ســلام 
وزیــر فرهنــگ، در جریــان آخریــن وضعیــت 
برجســته  شــاعر  و  هنرمنــد  ایــن  جســمانی 

کشورمان قرار گرفت.
براســاس گفته دختر این شــاعر، هوشنگ 
ابتهــاج هم اکنون تحت مداوای ویژه از ســوی 
پزشــکان اســت. بــه گفتــه شــالویی، در ایــن 
گفت و گــوی تلفنــی، آمادگــی وزارت فرهنــگ 
و ارشــاد اســلامی و شــخص وزیــر فرهنــگ به 
منظــور هرگونــه کمــک در زمینــه تســریع در 
فرایند بهبود این شاعر نامدار کشورمان اعلام 

شد.

ë  و قبلــی«  قــرار  »بــدون  رایــگان  تماشــای 
»هناس« در 21 تیرماه

وزیــر فرهنــگ در جدیدتریــن نوشــته خود 
در فضــای مجــازی »توئیتــر« از رایگان شــدن 
تماشــای فیلم هــای ســینمایی »بــدون قــرار 
قبلــی« و »هنــاس« در ۲۱ تیرماه بــرای بانوان 
به همراه خانواده  هایشــان همزمان با روزهای 
آغازیــن دهــه ولایــت و امامــت خبــر داد. در 

یادداشــت محمدمهــدی اســماعیلی آمــده: 
»همزمــان بــا آغــاز دهــه ولایــت و امامــت و 
همچنین سالروز مقاومت غرور آفرین مردمان 
سرزمینم در پاسداشت هویت ایرانی- اسلامی 
در مســجد گوهرشاد، تماشــای دو فیلم بدون 
قرار قبلی و هناس برای تمامی بانوان کشور به 
همراه خانواده عزیزشان روز ۲۱ تیرماه در کلیه 

سینماهای کشور رایگان خواهد بود«

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در آیین گشایش یازدهمین جشنواره بین المللی مد و لباس فجر:

نگاه فرهنگی دولت به حوزه پوشاک، نگاه مردم محور است

در گفت وگوی »ایران« با برخی عوامل نمایش »دیو و دلبر« مطرح شد

نمایشی که هم دیدنی است و هم شنیدنی
 بهزاد عمرانی: حرف نمایش این است که بتوانی با چهره دیوگونه کسی را عاشق خودت کنی

محمدامین همدانی در گفت وگو با »ایران« از »پسر دلفینی« گفت

مادرانه ای در میان دلفین ها
دو موزیک ویدیو را با 4 خواننده ضبط کردیم و نتیجه نهایی از شگفتی های خبری است

نرگس عاشوری/ نمایش های موزیکال در سال های اخیر هر وقت مجالی برای حضور روی 
صحنه داشته اند با استقبال مخاطبان همراه شده اند. »بینوایان« و »اشک ها و لبخندها« از 
نمونه های متأخر و پر ســروصدای این گونه نمایشــی هستند که با اتکا به دو هنر موسیقی و 
نمایش و البته حضور چهره های شــناخته شده سینما و تئاتر توانستند تماشاگران زیادی را 
بــا خود همراه کنند. »دیو و دلبر« بــه کارگردانی ماهان حیدری تازه ترین نمایش موزیکالی 
اســت که هر روز ســاعت ۱8 در تالار وحدت میزبان علاقه مندان نمایش و موســیقی اســت. 
اجــرای ایــن نمایش کــه از ۱8 خرداد آغاز شــده با اســتقبال مخاطبان تــا ۲7 تیرماه تمدید 
شــده و در برخی روزها به دو اجرا رســیده است. در »دیو و دلبر« با آهنگسازی بهزاد عبدی؛ 
حمید حامی و بهزاد عمرانی )خواننده  گروه بمرانی( به عنوان خواننده- بازیگر به خواندن 
و ایفای نقش می پردازند. خسرو پسیانی در نقش گستو هنر خوانندگی-بازیگری خود را به 
تماشــا می گــذارد. آرش نعیمیان، نیکا افــکاری، کامران جهانبانی، امیررضــا توانایی، مدیا 
هاشــمی، ثمیلا تحویلداری، تینا یوسفی، رها میرمیثاقی، مایسا مظلومی، رستا میرمیثاقی 

و... دیگر خواننده – بازیگران این نمایش هستند.

ë  شروعی تازه با »دیو و دلبر« و یک حمید حامی
متفاوت

دوقلــوی  بــرادران  محمدرضــا  و  علیرضــا 
شــریفی با طراحی هــای متفاوت شــان در تئاتر 
شناخته می شوند. آنها در این نمایش موزیکال 
به عنوان طراح حرکت با »دیو و دلبر« همکاری 
دارنــد. علیرضا شــریفی درباره همــکاری با این 
نمایش موزیکال به "ایران" می گوید: »تا به حال 
در ایران چنین تجربه ای را نداشتیم که نوازنده-

بازیگر عــلاوه بر نوازندگی یا ایفــای نقش، روی 
صحنه پرفورم هم انجام دهد یعنی به صورت 
یک شــاکله طراحی نشده بود شاید در حد یک 
صحنه جدا برای هر بازیگر بوده است. از حمید 
حامی به عنوان بازیگر دیو تا خســرو پسیانی در 
نقش گســتو و بهزاد عمرانــی و آرش نعیمیان 

و...«
او در ادامه با اشــاره به این که بعد از تکمیل 
شــدن گروه به تیم پیوســته و مجبــور به اعمال 
تغییراتی شده  است، توضیح می دهد: »بچه ها 
دو ســال کار کــرده بودنــد امــا بــه خاطــر کرونــا 
شرایط اجرا پیش نیامد. وقتی به گروه پیوستیم 
طراحی ها انجام شــده بود اما متناسب با کار ما 
نبود و نمی شــد دو تــا طراحی را بــا هم ترکیب 
کــرد. ضمن این کــه به لحاظ کپــی رایت و حق 
مالکیت معنوی، کار متعلق به طراح قبلی بود 
و قابلیت استفاده نداشت. بچه ها خیلی صبور 
بودنــد که تمــام طراحــی حرکت هــای قبلی را 
صفر کردند و کنار گذاشتند و از نو شروع کردند. 
با توجه به توصیه های ماهان حیدری تا روز اجرا 
هــم در حال تغییر بودیــم اما در نهایت بچه ها 
به عنوان بازیگــر، پرفورمر و نوازنده در قالب کار 
حل شدند. همت بالایی داشتند و یک کاراکتر 

جدید نشان دادند«
حمید حامی ســال ها به عنــوان خواننده 
فعالیت داشــته و برای اولین بار است که با 
حضور روی صحنه تئاتر، حرکات نمایشــی 
هــم انجام می دهــد، این طــراح حرکت در 

پاســخ به این ســؤال که آیا این حرکات حاصل 
تمرین هــای اجرایــی بــود یــا همراهــی معلم 
»برخــلاف  می دهــد:  توضیــح  خصوصــی، 
تصــوری کــه همــه از حمید حامــی دارنــد و به 
نظر می رسد بســیار آدم خشک و جدی است، 
در عیــن ایــن که دیســیپلین خاص خــودش را 
دارد خیلــی همراه و آدم حســابی اســت. برای 
ایــن نمایش علاوه بــر تمرین با گروه، ســاعت 
هــا تمریــن جداگانــه داشــت. هــر بــار کــه ســر 
تمرین می آمد، تمرین کرده بود، ایده داشــت، 
مشتاق صحنه بود و به هیچ حرکت سختی نه 

نمی گفت. این رفتار حاصل علاقه، استعداد و 
آگاهی نسبت به کاری است که انجام می دهد. 
هر کســی این سختی را قبول نمی کند که علاوه 
بــر 5 ســاعت تمرین متــداول، دو ســاعت هم 
تمرین خصوصی داشته باشد. بارها صحنه ها 
دســتخوش تغییر شــود اما یــک کلام غر نزند، 
همپــای کار باشــد و هــر تغییــری را ســریع یــاد 
بگیــرد. یکــی از صحنه هــای جذاب مــا همین 

صحنه پرفورم سه تا دیو است.«
ë محدودیت ها و کمترین خطای بازبینی

محمدرضا شــریفی نیز در پاسخ به سؤالی 
دربــاره اهمیت زبان حرکــت و حذف دیالوگ 
از نمایش هــای روز دنیــا بــه "ایــران" می گوید: 
»بخــش عمــده کار مــا حرکــت اســت چــون 
مردم ســال هاست که می شــنوند و نیاز دارند 
که ببینند. آگاهی مردم هم نسبت به این آثار 
بیشتر شــده اســت تا دیروز می آمدند اجرایی 
را ببیننــد کــه 4 رقص هــم دارد امــا الان برای 
تماشــای پرفورمنســی می آیند که دیالوگ 
هــم دارد. در ایــن نــوع اجــرا مســلماً با 
ســطح جهــان فاصلــه داریــم، آنهــا 
پیشــینه صدســاله دارنــد و از دوران 
مدرسه تحصیلاتشــان مرتبط با این 
کار بــوده اســت امــا آنچه مــا انجام 
می دهیم حاصل تحقیق و پژوهش 
اســت و ضریب خطایمان بیشتر از 

آنهاســت تازه در مسیر آنها قدم گذاشتیم و با 
موانع بســیاری هم رو به رو هستیم.« او درباره 
چالش ها و محدودیت های خانم ها در عرصه 
اجرا توضیــح می دهد: »ما در طراحی هایمان 
کمتریــن میــزان خطــای بازبینــی و کمتریــن 
اصلاحیه هــا را داریــم. به این خاطــر که با دید 
باز نسبت به شرایط و محدودیت های بازبینی 
حــرکات را طراحــی می کنیــم. می دانیــم چه 
فاکتورهایی را باید رعایت کنیم. خودسانسوری 
می کنیم اما اجــازه نمی دهیم کار مخدوش یا 
ناقص شــود. اکثر بازبین ها آدم های با سوادی 
هســتند و درک درســتی از مفهوم اجرا دارند و 
تعامل خوبی داریم اما خب تعداد محدودی 
هم هســتند که چندان آگاهی به هنر ندارند.« 
ایــن طراح در بخش دیگری از صحبت هایش 
بــا تأکید بر حفظ تناســب حرکت و موســیقی 
در ایــن نمایــش موزیــکال، ادامــه می دهــد: 
»نمی خواســتیم فرم بالاتر از بازی یا موسیقی 
باشــد چون موســیقی آقای عبدی بســیار زیبا 
و جــذاب اســت. به عنــوان یک شــنونده لذت 
می بــرم. با وجود این که همدیگر را کم دیدیم 
و گــپ زدیم اما بســیار خوب بــا هم هماهنگ 
شــدیم. دانش این مرد بزرگ و این تصویرها، 
بــا هــم ایــن کار را خلــق کــرد. چــون تعــداد 
تصویرهای فرم بیشتر است، طبیعی است که 

بیشتر تشویق می گیرد.«

اســت؛ یعنی به همان نســبت که ســاده به نظر 
را  خــودش  خــاص  پیچیدگی هــای  می رســد، 
دارد. یکــی از پارامترهــای مهــم داشــتن ریتم و 
تصویر چشــم نواز است. نکته  مهم دیگر بخش 
موزیــکال کار اســت. کارهایــی کــه شــعر و ترانه 
دارنــد و در زمــان درســت مــورد اســتفاده قــرار 
می گیرند، در چهارچوب حوصله کودک خواهد 
بود. در این انیمیشن هم ما دو تا موزیک ویدیو 
داریم که به هر کدام از زبان هایی که دوبله شده 
به شــکل حرفه ای ســاخته شده اســت. داستان 
بــا وجــود پیچیدگی ها و اســتعاره هایی کــه دارد 
به صورت ســاده و همه فهم روایت می شد تا با 
مخاطــب کودک ارتباط برقــرار کند. به تعبیری 
تمام تلاشمان را کردیم که داستان برای بیننده 

خوانا باشد.
ë  درباره داستان و قصه توضیح دهید؟ مربوط به 

جغرافیای کشورمان می شود؟
ارتباطــی بــه جغرافیــا نــدارد و بــه همیــن 
خاطر در روســیه فروش خوبی داشته و در همه 
جای دنیا مخاطب هــا می توانند با فیلم ارتباط 
بگیرنــد. یک کهــن الگوی جذاب بــرای کودکان 
وجــود دارد و آن هــم زندگی در دنیای حیوانات 
اســت. این کهن الگــو بارها و بارها در ســینمای 
دنیــا تولیــد شــده از جملــه ورژن هــای مختلف 
»تــارزان« و »پســر جنــگل«. ما هــم از این کهن 
الگــو ایــده و الهــام گرفتیــم امــا در یــک دنیای 
جدید. کــودک قصه ما به جای جنگل در دریا و 
در بین دلفین ها بزرگ می شود. دلفین ها علاوه 
بر اینکه بسیار باهوش هستند هوازی هم هستند 
و در نتیجــه امیدواریم ارتباط خوبی با مخاطب 
برقرار  کند. داستان درباره مادر است. مهم ترین 
دغدغه و خواسته شــخصیت اصلی رسیدن به 

مادر اســت. روی الگویی دســت گذاشــتیم که از 
قبل مطمئن بودیم همه جای دنیا کار می کند، 

خواناست و نیازی به توضیح اضافه ندارد.
ë  بــا توجه بــه تعریفی کــه از بخش دوبلــه اکران

از  چطــور؟  داخــل  بخــش  در  کردیــد،  خارجــی 
چهره های مطرح این حوزه کمک گرفته اید؟

از  یکــی  ســلیمانی  نــادر  و  قاســمی  ثریــا 
نقش های اصلی را گفتند و بقیه صداها متعلق 
بــه دوبلورهایی اســت که از ســرمایه های کشــور 
هســتند و صدایشان آشناست و نوستالژی دارد. 
دو موزیــک ویدیــو »پســر دلفینــی« را 4 بــار بــا 
خواننده های مختلف ضبط کردیم ولی هنوز به 
تصمیم نهایی نرســیدیم. یکی از شــگفتی های 
خبــری کــه طــی یکــی دو هفتــه آینــده راجع به 
آن اطلاع رســانی خواهد شــد مربــوط به همین 

بخش است.
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ë !نه همین لباس زیباست
ایــن خواننــده در پاســخ بــه ســؤالی دربــاره 
موضع گیری هــا نســبت بــه ورود هنرمنــدان به 
عرصه های مختلــف می گوید: »هنر متعلق به 
همه اســت. نمی شــود گفت این هنر معطوف 
به یک قشر خاص است و هنری دیگر معطوف 
به قشر یا حتی جنسیتی خاص. اصلًا زن و مرد 
هــم نــدارد. هــر کســی هــر ذوق هنری کــه دارد 
به هــر شــکلی می توانــد تجربه اش کنــد. حتی 
کســانی که هنرهای دیگر را تجربه کرده اند و آن 
را ادامــه نداده انــد هــم به نظــرم در حد همان 
تجربه کردن اش خیلی خوب اســت. اصلًا فکر 
نمی کنم هنر مال کسی باشد که بخواهد تعیین 
تکلیــف کند که چه کســی از آن اســتفاده کند یا 

نکند.«
داســتان »دیــو و دلبــر« همــان قصه عشــق 
معــروف میان دیو و دلبر اســت. بهزاد عمرانی 
دربــاره اســتقبال مخاطبــان از ایــن نمایــش و 
نیــاز فضــای جامعه بــه یک نمایش عاشــقانه 
موزیکال می گویــد: »مضمون نمایــش روایتی 
از این شــعر اســت: نــه همین لباس زیباســت؛ 
این که بتوانی با شــخصیت ات و نه 
با ظاهــر زیبایــت دل کســی را 
بــه دســت بیــاوری. بتوانی 
با چهره دیوگونه کســی را 
عاشــق خودت کنی، من 
که در زندگی شخصی تا به 
حال موفق نبودم )خنده(.«


